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Welcome Message 
 

Dear Colleagues, Dear Partners,  
 

It is our great pleasure to welcome you to the 18th Congress of the African Association 

of Nephrology (AFRAN), which will take place from April 15th to 18th, 2025, in Tunis, 

Tunisia.  

This event will be jointly organized with the 9th North African Congress of Nephrology and 

the 12th National Congress of the Tunisian Society of Nephrology, Dialysis, and 

Transplantation (STNDT), with the aim of enhancing and strengthening cooperation within 

the African nephrology community.  

The scientific committee is working to build an exciting scientific program that will cover the 

main fields of Nephrology, with pre-congress courses, plenary sessions, focused 

workshops, free communications, and poster presentations.  

The topics will include clinical nephrology, dialysis, kidney transplantation, hypertension, 

interventional nephrology, onco-nephrology, renal nutrition, green nephrology, 

nephrolithiasis, and the screening and prevention of chronic kidney diseases. 

This event, involving a large number of distinguished and outstanding experts with the 

endorsement of the international and regional societies, will allow you to be updated and to 

share your experiences in all sectors of kidney diseases. Special attention will be paid to 

the accomplishments achieved by our countries and the challenges we face to ensure 

equitable access to sustainable kidney health for all people on our continent.  

All stakeholders involved in healthcare delivery, medical education, and patient care at all 

career stages are invited to attend and participate actively in this event.  

Stay tuned for updates on further details regarding the scientific program, registration, and 

abstract submission.  

We are looking forward to welcoming you with a lot of excitement in Tunisia to discover the 

charm and the rich cultural heritage of Tunis and its suburbs. 
 

 

Congress Co-Chairs 
 

 

 

    Ezzedine Abderrahim Mohamed Hany Hafez 

      

Watch the video announcement on :  STNDT-AFRAN_VF2.mp4 
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Message de Bienvenue 
 

C'est un vrai plaisir de vous accueillir au 18ème Congrès de l'Association Africaine de 

Néphrologie (AFRAN), qui aura lieu du 15 au 18 avril 2025, à Tunis, en Tunisie.  

Cet événement sera organisé conjointement avec le 9ème Congrès Maghrébin de 

Néphrologie et le 12ème Congrès National de la Société Tunisienne de Néphrologie, Dialyse 

et Transplantation (STNDT). 

Le comité scientifique prévoit l’élaboration d’un programme passionnant qui couvrira les 

principaux domaines de la Néphrologie, avec des Cours de mise au point, des séances 

plénières, des ateliers ciblés, des communications libres et des présentations par affiches. 

Les thèmes vont aborder divers sujets portant sur la néphrologie clinique, la dialyse, la 

transplantation rénale, l'hypertension, la néphrologie interventionnelle, l'onco-néphrologie, 

la nutrition rénale, la néphrologie verte, la néphrolithiase, ainsi que le dépistage et la 

prévention des maladies rénales chroniques. 

Cet événement, impliquant un grand nombre d'experts chacun dans son domaine en 

partenariat avec des remarquables sociétés internationales et régionales, vous permettra 

de vous mettre à jour et  de partager vos expériences en matière de la prise en charge des 

maladies rénales. Une attention particulière sera accordée aux réalisations accomplies par 

nos pays et aux défis auxquels nous sommes confrontés pour garantir un accès équitable 

à une santé rénale durable pour nos co-citoyens.  

Tous les acteurs impliqués, à tous les niveaux, dans la planification et la prestation des 

soins et dans la formation médicale, sont invités à assister et à participer activement à cet 

événement.  

Restez à l'écoute pour des mises à jour sur plus de détails concernant le programme 

scientifique, l'inscription et la soumission des résumés sans oublier le programme social qui 

vous permettra de découvrir le charme et le riche patrimoine culturel de Tunis et de sa 

banlieue. 

Nous sommes impatients de vous accueillir avec beaucoup d'enthousiasme en Tunisie.  
 

Co – Présidents du Congrès  
 
 

Ezzedine Abderrahim       Mohamed Hany Hafez 
 

                                                                       
STNDT-AFRAN_VF2.mp4 : lien pour la Vidéo annonçant la candidature de la STNDT pour l’organisation de l’AFRAN-2025   


